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Vragen van de leden Anker
(ChristenUnie) en Knops (CDA) aan
de staatssecretaris van Binnenlandse
Zaken en Koninkrijksrelaties over de
onduidelijkheid in de grafkosten bij
gemeenten. (Ingezonden 16 juni
2009)

1
Heeft u kennisgenomen van het
artikel «Onduidelijkheid over
grafkosten gemeenten»?1

2
Hoe bent u aan de slag gegaan met
de motie van de leden Anker en Van
der Staaij2 met het verzoek aan de
regering om de Vereniging van
Nederlandse Gemeenten (VNG) te
vragen een model te ontwikkelen dat
een reële kostenopbouw en
-vergelijking tussen verschillende
gemeenten mogelijk maakt?

3
Heeft u de VNG verzocht tot het
opstellen van een dergelijk model? Zo
ja, wanneer verwacht u dat dit model
gereed is? Zo nee, waarom niet?

4
Kunt u aangeven hoe u de motie
verder uitvoering geeft nu een
prijsverschil van 4000 euro tussen
gemeenten laat zien dat de noodzaak
tot inzichtelijkheid in de
kostentoerekening er onverminderd
is?

5
Wat vindt u ervan dat burgers in
sommige gemeenten kiezen voor een
crematie omdat begraven voor hen te
duur is?

6
Deelt u de mening dat in de keuze
tussen begraven of cremeren de
kosten niet een financiële overweging
dienen te zijn?

7
Bent u bereid de VNG nogmaals en
nu met klem te verzoeken om een
model op te stellen?

1 Nu.nl, 10 juni 2009.
2 Kamerstuk 30 696, nr. 28.

Antwoord

Antwoord van de staatssecretaris
Bijleveld-Schouten (Binnenlandse
Zaken en Koninkrijksrelaties)
(ontvangen 3 juli 2009)

1
Ja.

2, 3, 4 en 7
De wijziging van de Wet op de
lijkbezorging is op 9 juni jl. door de
Eerste Kamer aanvaard. De
uitvoerende maatregelen die als
gevolg van de wetswijziging nodig
zijn, zullen nu ter hand worden
genomen. De VNG werkt reeds aan
een stappenplan waarmee
gemeenten een goede
kostenonderbouwing kunnen maken

voor heffingen die zijn gebaseerd op
het verhalen van kosten. Het is nog
niet bekend wanneer dit gereed is.
Gemeenten die hier niettemin zelf al
mee aan de slag willen, kunnen bij de
VNG voor ondersteuning terecht.
Bezien zal worden of het stappenplan
van de VNG in de bedoeling van de
motie voorziet. Ik zal dit aan de orde
stellen in een overleg met de VNG.
Daarna zal ik – conform de motie –
Uw Kamer hierover informeren.

5 en 6
In beginsel moet iemand die
begraven wil worden ook echt
begraven kunnen worden. Burgers
hebben op dit punt echter ook een
eigen verantwoordelijkheid om zich
tegen begrafeniskosten te verzekeren.
De ontwikkeling van het aantal
begravingen ten opzichte van het
aantal crematies kan vele oorzaken
hebben. Het kostenaspect is slechts
één factor in die afweging.
Bovendien is niet gezegd dat de
tarieven als zodanig te hoog zijn.
Zoals bekend zijn grafkosten een
vorm van leges. Dit betekent dat zij
maximaal kostendekkend mogen zijn
(artikel 229b Gemeentewet). Daarbij
zij aangetekend dat begraven nu
eenmaal duurder is dan cremeren,
vanwege het langdurige beslag dat
op de grond wordt gelegd en – voor
zover de nabestaanden daar niet in
voorzien – het onderhoud.

7
Zie het antwoord hierboven.
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